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P R O T O K Ó Ł  Nr VII/2016 
z obrad XXI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

z/s w Mszanowie 
 

 Sesja odbyła się w dniu 18 sierpnia 2016 roku, w sali sesyjnej Urzędu Gminy w 
Mszanowie. 
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski o godz. 9:00 otworzył XXI Sesję Rady 
Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji 
uczestniczy 14 radnych, co wobec 15 osobowego ustawowego składu Rady, stanowi quorum 
odpowiednie do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecny radny Mirosław Dajos. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
Sesja trwała do godz.13:30. 

Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Pan Wójt Tomasz Waruszewski  
- Pani Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska  
- Pan radca prawny Zbigniew Drzystek  
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2   
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Gminy. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na lata 2016-2034. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie na  rok 2016. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1335N Nowe Miasto Lubawskie – Mroczno – Słup na 
odcinku Gwiździny – Mroczno”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskiemu 
na zakup samochodu osobowego - mikrobusa do przewozu osób niepełnosprawnych 
dla podopiecznych Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowym 
Mieście Lubawskim. 

9. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Nie zgłoszono zmian do porządku obrad. 
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o uruchomienie procedury pomocowej dla rolnika w 
Radomnie, któremu ostatniej nocy spłonął główny magazyn słomy oraz podajniki do zboża. 
Straty są bardzo duże. Apelował również do radnych o przemyślenie sprawy pomocy i wpłaty 
pieniężne na najbliższej sesji.  
  
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad. 
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Sekretarzem obrad XXI Sesji została Pani radna Barbara Giziewska. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XX Sesji Pan radny Andrzej Pieńczewski poinformował, że zapoznał się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego 
przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XX Sesji Rady Gminy. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 5 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2016-2034. 
 
Pani Skarbnik omówiła zmiany budżetu: 
W załączniku nr 1: w rozdz. 616  § 0800 wpływy z tytułu odszkodowania za przejęte 
nieruchomości pod inwestycje celu publicznego wprowadzono kwotę 
odszkodowania za grunty przejęte pod obwodnicę Nowego Miasta Lubawskiego – 
138.876,68 zł. Wprowadzono tylko kwotę na zabezpieczenie bieżących potrzeb. 
Wpływy z odszkodowania wynoszą ponad 559 000 zł minus podatek VAT, który 
Gmina musi odprowadzić. Odszkodowanie netto wyniesie około 455 000 zł.  
- W § 628 – zwiększenie dochodów o 165 336,45 zł. Jest to bezzwrotna pomoc 
finansowa otrzymana z Agencji Nieruchomości Rolnych z przeznaczeniem na  
przebudowę ciągu komunikacyjnego w Gwiździnach – kwota 125 783 zł oraz na 
przebudowę ciągu komunikacyjnego w Radomnie – kwota 39 553,45 zł. Na 
realizację tych inwestycji Gmina zapewnia 10% udziału własnego.  
 
Radny Kotewicz zapytał, które to odcinki dróg. 
 
Wójt odpowiedział, że pozyskaliśmy środki na remont dróg, które w przeszłości 
Gmina przejęła od Agencji Nieruchomości Rolnych. Są to drogi na osiedlach 
dawnych państwowych gospodarstw rolnych. W Radomnie jest to krótki odcinek 
drogi wewnętrznej do drugiego bloku, natomiast w Gwiździnach także między 
blokami jest to droga gminna z placem parkingowym.  
 
- W rozdz. 75023 – administracja publiczna, zwiększenie o 17 000 zł. Jest to 
odszkodowanie za uszkodzony sprzęt komputerowy podczas burzy. W rozdz. 
80101 w szkołach tak samo odszkodowanie za uszkodzony sprzęt komputerowy 
podczas burzy.  
- § 2010 oświata – wprowadzono dotację Wojewody w kwocie 9010,46 zł na zakup 
podręczników w szkołach podstawowych oraz w rozdz. 8010 gimnazja - kwota 
7798,45 również dotacja Wojewody na podręczniki. 
- w rozdz. 8010  § 2030  zwiększenie o kwotę 17 440 zł. Jest to dotacja Wojewody 
na realizację Rządowego Programu „Bezpieczna+”, mającego na celu zapewnienie 
bezpiecznych warunków nauki.  
Załącznik nr 2 
Pani Skarbnik poinformowała, że po opracowaniu zmian wpłynął wniosek Komendy 
Powiatowej Policji w Nowym Mieście Lubawskim o dofinansowanie w kwocie 2240 
zł na zabezpieczenie dodatkowych  patroli w okresie od września do grudnia 2016 
roku. Dofinansowanie w takiej wysokości przekazują wszystkie gminy w powiecie. 
W załączniku nr 2 ten wydatek został uwzględniony.  
Zmiany w wydatkach bieżących 
- w rozdz. 71004 – plany zagospodarowania przestrzennego zwiększenie o kwotę 
25000 zł na aktualizację miejscowych planów, 
- w rozdz. 80101 § 421 i 424 wprowadzono wydatki związane z otrzymaną dotacją 
na zakup podręczników w szkołach podstawowych, 
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- rozdział dot. gimnazjów - zwiększenie ogółem o 25 238,45 zł, są to dwie dotacje 
na podręczniki oraz realizację programu „Bezpieczna+”.  
- w rozdz. 92109 –przesunięcie kwoty 3000 zł z zakupu energii na wynagrodzenia  
bezosobowe dla administratorów świetlic. 
- w rozdz. 75405 komendy powiatowe policji zabezpieczono środki w wysokości 
2240 zł na dodatkowe patrole, zgodnie z wnioskiem Komendy Powiatowej Policji w 
Nowym Mieście Lubawskim. Środki przesunięto z oszczędności na zakupie energii 
w OSP. 
Zmiany w wydatkach inwestycyjnych 
- w rozdz. 01010 – nowe zadanie inwestycyjne: Budowa sieci wodociągowej do budynku 
socjalnego w Jamielniku, na które przeznacza się 11 600,00 zł, 
- w rozdz. 01042 Przebudowa drogi gminnej Pacółtowo - Berlinek od skrzyżowania z drogą 
wojewódzka nr 538, dojazd do gruntów rolnych we wsi Pacółtowo, na odcinku o długości 240 
m - Etap I, zwiększenie o 20 000,00 zł,  
- w rozdz. 60016 – drogi, Przebudowa drogi gminnej Bratian - Marzęcice - Etap I wraz ze 
ścieżką pieszo rowerową, zwiększenie o kwotę 16 000,00 zł. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał z czym związane są dodatkowe koszty przy budowie tej 
drogi. 
 
Wójt odpowiedział, że kwotę przeznacza się na elementy zabezpieczenia ścieżki, 
ograniczniki oraz infrastrukturę towarzyszącą jak zamontowanie ławek i koszy. 
 
Radny Krzysztof Dembiński zgłosił, że ścieżka jest zalewana przy dużych opadach. 
 
Wójt odpowiedział, że są takie 2 miejsca, ale problem zostanie rozwiązany po wybudowaniu 
kolektora jeszcze w tym roku.  
 
- Przebudowa drogi Nawra - Ustronie II etap zwiększenie o 46 000,00 zł, 
- Przebudowa ul. Okrężnej w Bratianie, zmniejszenie o 32 000,00 zł, 
- Zakup wiat przystankowych wraz z montażem z funduszu sołeckiego zwiększenie o  
4 100 zł, 
- Zakup i montaż wiaty przystankowej w miejscowości Jamielnik zwiększenie o 2 100 zł,  
-  Przebudowa dróg gminnych osiedlowych w miejscowości Łąki Bratiańskie dz. Nr 174/1, 
109 (350 mb) i dz. Nr 1067(210 mb) zwiększenie planu o 16 500 zł, 
- Przebudowa drogi gminnej ul. Kasztanowa w Jamielniku – zmniejszenie o 7 000 zł, 
- Budowa chodnika przy Zespole Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku (nowe zadanie) 7 000 
zł. Przesunięcie zaoszczędzonych środków z przebudowy ul. Kasztanowej. 
 
Wójt wyjaśnił, że jest to chodnik między szkołą, a biblioteką. Od lat Pani Dyrektor Szkoły 
zabiega o budowę.  
 
- W wydatkach uwzględniono również inwestycje ze środków Agencji Nieruchomości 
Rolnych: Przebudowa ciągu komunikacyjnego i placu manewrowego w Gwiździnach - dz. Nr 
408/17 - 139 758,84 zł oraz Przebudowa ciągu komunikacyjnego na dz. Nr 107/7 w 
Radomnie - dojazd do bloków - 43 948,29 zł, 
- Budowa ścieżki rowerowej Bratian - Iława - Etap I (nowe zadanie) zabezpieczamy 30 000 zł 
na dokumentację projektową. 
 
Wójt wyjaśnił, że zamierzamy kontynuować budowę ścieżki rowerowej w stronę Iławy. We 
wrześniu prawdopodobnie będzie ogłoszony konkurs z Regionalnego Programu 
Operacyjnego. Poprosił  Pana Bulińskiego o bardziej szczegółowe informacje. 
 
Pan Marcin Buliński poinformował, że Urząd Marszałkowski planuje we wrześniu rozpisać 
konkurs na działanie 6.2.3. Efektywne wykorzystanie zasobów, w którym dopuszczalna jest 
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budowa ścieżek rowerowych. Dofinansowanie jest bardzo wysokie – 80%.  Będzie to 
budowa od podstaw. Tak jak tytuł zadania brzmi będzie to etap I, od drogi krajowej do 
wiaduktu w Radomnie i drogi powiatowej. Zaplanowaną kwotę przeznaczamy na 
opracowanie dokumentacji. Prawdopodobnie będzie to jedyny konkurs na tego typu 
działania. Planujemy wykonanie tej inwestycji w roku 2018. Wstępny koszt wynosi około 
1 232 000 zł, to odcinek około 4,5 km. Szerokość ścieżki 2,5 m.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, czy Iława planuje też budowę w swoich granicach. 
Może należałoby wysłać pismo informujące o naszych planach. 
 
Pan Marcin Buliński uważa, że takie pismo mogłoby być wystosowane z Rady. 
 
Radna Edyta Gorzka uważa, że jeżeli w granicach naszej Gminy będzie budowa, to 
mieszkańcy Iławy wymuszą  budowę na ich terenie.  
 
Wójt odpowiedział, że inwestycja będzie etapowana. Na razie będzie budowana do 
Radomna. 
 
Przewodniczący zapytał, czy pismo będzie wysłane do Iławy. 
 
Pan Buliński – podobna sytuacja była z budową drogi w kierunku Iławy. Społeczeństwo 
wymusiło budowę w granicach Iławy, po wybudowaniu z naszej strony. 
 
Wójt uważa, że im wcześniej będziemy sygnalizować nasz zamiar, tym lepiej.  
 
- Projekt Elektroniczna Administracja w tym roku nie będzie realizowany i oszczędności z 
tego zadania przesuwamy na inne cele. Zmniejszenie o 10 000 zł, 
- Zakupy sprzętu komputerowego na potrzeby Urzędu Gminy - 25 000 zł. Środki otrzymane z 
ubezpieczenia za szkody.  
- zakup sprzętu komputerowego na potrzeby Szkoły Podstawowej w Radomnie 7 482 zł, 
również środki otrzymane z ubezpieczenia. 
- w rozdz. 90015 Budowa oświetlenia na odcinku Bratian - Łąki Bratiańskie przy drodze 
krajowej, oszczędności po przetargowe  zmniejszenie o 25 000 zł, 
-  w rozdz. 92601 Budowa boiska trawiastego w miejscowości Chrośle zwiększenie o 10 000 
zł.  
Wójt wyjaśnił, że ze względu na pogodę prace przeciągają się, ale niebawem zostanie 
zakończona budowa. 
W załączniku nr 4 uwzględniono wydatki na realizację zadań z zakresu administracji 
rządowej zleconej Gminie – dotacja na podręczniki.  
W wieloletniej Prognozie Finansowej w załączniku nr 2 o przedsięwzięciach, wprowadzono 
nowe zadanie – budowa ścieżki rowerowej Bratian - Iława etap I Bratian– Radomno, 
zarezerwowano 30 000 zł na opracowanie dokumentacji. Realizacja inwestycji w rok 2018. 
Limit wydatków na ten cel 1 202 625 zł.  
Budowa boiska trawiastego w Chroślu zwiększenie o 10 000 zł.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał czy w Prognozie Finansowej uwzględniona jest budowa 
drogi w Radomnie w kierunku cmentarza. Konieczna będzie dokumentacja. 
 
Wójt odpowiedział, że zadania będą uzgadniane na najbliższej sesji podczas konstrukcji 
budżetu. Jest kilka dróg z przygotowaną dokumentacją do realizacji w dalszej perspektywie.  
 
Pani Skarbnik omówiła zmiany w Prognozie Finansowej. W załączniku nr 1 dostosowano 
wielkość dochodów i wydatków do uchwały budżetowej.  
 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania.  
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Radna Anna Dymowska poinformowała, że chciałaby zgłosić pytania, ale na dzisiejszej sesji 
nie ma punktu dotyczącego zapytań. Mam pytanie do Pani radnej powiatu Pani Barbary 
Grzywacz, czy mogę złożyć w Gminie. 
 
Wójt odpowiedział, że sesja jest krótka, techniczna dla dokonania zmian w budżecie co 
pozwoli na realizację określonych zadań jeszcze w tym roku. Porządek nie przewiduje 
wolnych wniosków i zapytań. Każdy radny ma prawo przekazania wniosków Pani radnej 
powiatu w każdy dzień. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały 
W głosowaniu Rada Gminy, 13 głosami „za”, przy 1 gł osie przeciwnym, nie 
było głosów wstrzymuj ących si ę podj ęła uchwał ę nr XXI/159/2016 w sprawie  
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  na lata 2016-2034.  
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
 
Ad 6 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Nowe Miasto Lubawskie na  
rok 2016.  
Zmiany budżetu zostały omówione w punkcie 5. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy, 13 głosami „za” i przy 1 g łosie przeciwnym, nie było 
głosów wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę nr XXI/160/2016 w sprawie  
dokonania zmian w bud żecie Gminy na rok 2016. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania pn.: 
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1335N Nowe Miasto Lubawskie – Mroczno – Słup na 
odcinku Gwiździny – Mroczno”. 
 
Pan Marcin Buliński wyjaśnił, że uchwała jest pokłosiem uchwały intencyjnej podjętej 
wcześniej. Dzisiaj Zarząd Powiatu podjął decyzję o dofinansowaniu naszego zadania w 
kwocie 400 000 zł. Ta uchwała jest niezbędna do złożenia wniosku. Wspólna realizacja 
inwestycji z innym samorządem jest bardzo wysoko punktowana podczas weryfikacji 
wniosku. 
Pytań nie zgłoszono. 
  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy, 13 głosami „za” i przy 1 g łosie przeciwnym, nie było 
głosów wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę nr XXI/161/2016 w sprawie wspólnej 
realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania pn.: „Pr zebudowa drogi powiatowej Nr 
1335N Nowe Miasto Lubawskie – Mroczno – Słup na odc inku Gwi ździny – Mroczno”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskiemu na 
zakup samochodu osobowego - mikrobusa do przewozu osób niepełnosprawnych dla 
podopiecznych Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowym Mieście 
Lubawskim. 
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że Zarząd Powiatu zwrócił się do wszystkich gmin w powiecie o 
pomoc finansową na zakup samochodu osobowego do przewozu osób niepełnosprawnych. 
Obecnie 39 podopiecznych korzysta z usług Domu Środowiskowego. Szacuje się koszt 
zakupu samochodu na kwotę ok. 120 000 zł. Powiat zarezerwował środki w wysokości 
30 000 zł. Planują pozyskać również dofinansowanie ze środków Funduszu Osób 
Niepełnosprawnych. Wnioskują o 5000 zł. Środki są zabezpieczone w budżecie, ponieważ 
wniosek wpłynął już w ubiegłym roku podczas konstrukcji budżetu.  
 
Wójt dodał, że wśród 39 osób dowożonych do Domu Samopomocy są również mieszkańcy z 
terenu naszej Gminy. Dyrektor tłumaczył, że te samochody szybko eksploatują się dlatego, 
że osoby niepełnosprawne odbierane są bezpośrednio z domu, co wiąże się z koniecznością 
poruszania się po różnych drogach.  
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXI/162/2016 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskie mu na zakup samochodu 
osobowego - mikrobusa do przewozu osób niepełnospra wnych dla podopiecznych 
Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowym Mie ście Lubawskim. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
 
Ad 9 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 
Wiśniewski zamknął obrady XXI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

 

Sekretarz obrad                                                         Przewodniczący Rady Gminy 

Barbara Giziewska                                                           Zbigniew Wiśniewski  

 


